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ADVIESNOTA COLLEGE VAN BURGEMEESTER EN WETHOUDERS GEMEENTE 
TWENTERAND

TER BESLUITVORMING

Onderwerp: 
Bestuurlijk Overleg Strategisch-economische Structuur (BOSS) Twente 8 maart 2023

BESLISPUNTEN
1 De agenda voor het Bestuurlijk Overleg Strategisch-economische Structuur Twente op 8 

maart 2023 voor kennisgeving aan te nemen.
2 In te stemmen met de in te nemen standpunten benoemd per agendapunt.
3 In te stemmen met bijgaande raadsbrief behorend bij agendapunt 5 van het BOSS van 8 

maart 2023.

INLEIDING
Op 8 maart 2023 vergadert het Bestuurlijk Overleg Strategisch-economische Structuur Twente
(BOSS Twente). Dit overleg heeft tot doel het voorbereiden, het afstemmen en het terugkoppelen van 
de inbreng van de gemeenten in het bestuur van de Twente Board. In deze adviesnota wordt u over 
de standpunten van de gemeente Twenterand geadviseerd. De agenda staat onder ‘Argumenten’.

BEOOGD EFFECT
Er wordt per agendapunt ingegaan op het in te nemen standpunt, behalve ‘Welkom en opening’ en 
‘Rondvraag en sluiting’. De vergaderstukken zijn te vinden in de bijlagen.

ARGUMENTEN
Er wordt per agendapunt ingegaan op het in te nemen standpunt, behalve ‘Welkom en opening’ en
‘Rondvraag en sluiting’. De vergaderstukken zijn te vinden in de bijlagen.

2. Vaststellen agenda (ter vaststelling)
Advies: vaststellen

3. Verslag 8 februari 2023 (ter vaststelling)
Advies: vaststellen

4. Twente Board
4.1 Terugblik Twenteboard 9 februari
Er volgt een mondelinge terugblik op de Twente Board van 9 februari door één van de BOSS 
vertegenwoordigers in de Twente Board.
 
4.2 Vooruitblik Twenteboard 6 april
De eerstvolgende Twenteboard is 6 april. Daaraan voorafgaand is op 5 april nog een BOSS. Alle 
leden worden opgeroepen om na te denken over mogelijke inbreng. Eén van de punten die het 
college van Twenterand in wil brengen, is de manier waarop gemeenten geholpen kunnen 
worden de mogelijkheden van de projecten uit de Agenda voor Twente onder de aandacht te 
brengen van haar ondernemers en onderwijsinstellingen. Dat gebeurt ongetwijfeld ook via de 
andere 2 O’s, maar de gemeente heeft daar ook een rol in en heeft daarin behoefte aan 
ondersteuning. De vraag is of dit voor andere gemeenten ook geldt en hoe dit wellicht door 
Twente Board gefaciliteerd kan worden.

5. Presentatie Regio Deal
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Toelichting: Kort nadat de Twenteboard in september 2022 de Agenda voor Twente 2023 – 2027 
heeft vastgesteld, is besloten voorbereidingen te treffen om mee te dingen naar de vierde tranche 
Regio Deal. In juli 2022 werden alle regio’s in Nederland uitgenodigd om met voorstellen te komen 
over hoe brede welvaart in verschillende regio’s bereikt kan worden. 
Tijdens de Twente Board van 29 september jl. is de insteek van de verhaallijn gepresenteerd en 
akkoord bevonden. Uitgegaan is van aanbod op programmaniveau. Daarbij is gekeken naar:
1. de ingeschatte omvang van programma dat we denken nodig te hebben, 
2. de Rijksbijdrage die we daarbij nodig hebben en
3. de regionale middelen die we in kunnen brengen. 
Laatste is uitgegaan van middelen uit de (nieuwe) Agenda voor Twente, cofinanciering provincie, 
bestaand beleid (en daaraan gekoppelde publieke middelen van gemeenten) dat wordt ingebracht en 
inschatting bijdrage ondernemers en onderwijs. Hier is vervolgens commitment op gevraagd, zonder 
dat precies projecten duidelijk zijn. In de nadere uitwerking, als het Twents aanbod goedkeuring zou 
krijgen, wordt dit specifiek in samenwerking met het Rijk specifiek gemaakt. 
Op 15 november is vervolgens het Twentse bod ingediend. De ingediende aanvraag is geschreven 
vanuit het perspectief van inwoners en vanuit de analyse waar de brede welvaart onder druk staat. 
Gekozen is voor:
• een sterk Twents bedrijfsleven (inclusief verduurzaming)
• talent in combinatie met techniek en 
• toegankelijkheid van de zorg en innovatie.
Voor de vierde Tranche was € 284 miljoen beschikbaar. Het Rijk heeft 14 ‘deals’ geselecteerd, waar 
onder Twente voor een bedrag van € 25 miljoen. Dit is de tweede deal voor Twente. In 2019 heeft 
Twente ook bij de eerste tranche gezeten. Toen heeft Twente € 30 miljoen ontvangen. De uitvoering 
hiervan loopt nog.

De komende maanden wordt de door Twenteboard ingediende propositie samen met het Rijk verder 
uitgewerkt tot een nieuwe met projecten gevulde Regio Deal en een bestuursovereenkomst. Hierbij 
worden ook gemeenten betrokken net als de andere partners in de Twente Board.

Advies: Het college van B en W van Twenterand heeft op voorhand al enkele vragen en 
opmerkingen:
• Mooi dat het Rijk de kracht van de regio Twente inziet en wil investeren in Twente met een 

bedrag van € 25 miljoen.
• Het toegezegde bedrag in verhouding tot het aangevraagde bedrag vraagt volgens het college 

wel om fundamentele keuzes, wat doe je wel en wat doe je niet? Focus op economische 
ontwikkeling en zorg voor de meest kwetsbaren past in het te ontwikkelen scenario van 
Twenterand, te weten ‘Economisch sterk met een sociaal kloppend hart.’

• Zorg voor goede aansluiting met de Agenda voor Twente.
• Laat in de uiteindelijke uitwerking zien dat ook de leefbaarheid van het platteland van Twente 

goed bediend wordt met de voorstellen. Immers, daar liggen hele grote opgaven voor de 
komende jaren.

• Als gemeente worden wij graag heel goed meegenomen in de uitwerking van het Twents 
voorstel. Ten eerste om ervoor te zorgen dat Twenterandse ondernemers en Twenterands 
onderwijs goed in staat worden gesteld mee te kunnen doen aan projecten en ten tweede om 
ervoor te zorgen dat daarmee de investeringen die Twenterand doet in de Agenda voor Twente, 
weer te laten landen in de Twenterandse samenleving.

• Het college ziet ook graag dat de 3 O’s goed worden voorgelicht over de manier waarop zij aan 
kunnen haken bij de projecten.

Bijgaande raadsbrief informeert de gemeenteraad van Twenterand over de toekenning van de Regio 
Deal.
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6. Conceptbrief Twente Board formateurs van de Provincie
Bijlage 6 is een conceptbrief vanuit de Twente Board naar de provinciale Staten naar aanleiding van 
de verkiezingen van 15 maart. Ter voorbereiding op de informatie en formatie voor een mogelijke 
nieuwe coalitie worden met de brief namens Twente Board een aantal zaken meegegeven voor een 
nieuw programma. Dit zijn zaken van belang voor de brede welvaart in Overijssel en in Twente. De 
brief wordt namens de Twente Board gestuurd, waar ondernemers, onderwijs- en kennisinstellingen 
en de 14 Twentse gemeenten samenwerken aan de sociaaleconomische ontwikkeling van Twente. 
De focus ligt op het vergroten van het Bruto Twents Geluk. 

Het college van B en W van Twenterand geeft voor deze brief graag drie aanvullingen mee:

• Bruto Twents Geluk
Bij het Bruto Twents Geluk staat de brede welvaart centraal. Brede welvaart wordt bepaald door veel 
factoren, maar zeer zeker ook door veiligheid en gezondheid. Perspectief kan pas worden geboden 
als mensen veilig kunnen wonen. Daar is voor wat betreft de gedupeerden van Kanaal Almelo – de 
Haandrik in de gemeenten Hellendoorn en Twenterand geen sprake van. Door verzakkingen van 
woningen, leven deze mensen in grote onzekerheid met gevolgen voor hun mentale en fysieke 
gezondheid. Met eenzelfde onzekerheid worden inwoners van waterwingebieden geconfronteerd, 
zoals Hammerflier. Zodra mensen veilig kunnen wonen, hebben zij zicht op perspectief. Dat recht 
hebben ze en willen wij ze bieden en u kunt ze daarbij helpen.

Een alternatieve tekst met dezelfde strekking onder ‘Voor een leefbaar platteland…’ is voor het 
college ook bespreekbaar.

• ‘Innovatie en techniek voor het verdienvermogen van Nederland’
Aanvullen met: Het unieke van Twente is dat de regio bedrijven en onderwijsinstellingen heeft voor 
het bedenken en ontwikkeling van nieuwe technieken en innovatie en ook de bedrijven die die 
innovaties daadwerkelijk kunnen toepassen en uitvoeren. De talentvolle mensen die bij die bedrijven 
werken zijn onmisbaar voor de ontwikkeling van Twente en de provincie Overijssel. Maak gebruik van 
dit potentieel talent dat alom vertegenwoordigd is in Twente.

• Voor een leefbaar platteland ….
Aanvullen met: De ontwikkelingen in het landelijk gebied staan de komende jaren centraal. Het 
perspectief bieden aan een gebied waar de oorspronkelijke activiteiten en de leefbaarheid in de kleine 
dorpen onder druk staan. Het is een grote uitdaging waar wij met z’n allen voor staan. Laten we daar 
dan ook gezamenlijk voor gaan! Dus maak gebruik van de kracht van de gemeenschap in die 
gebieden en dorpen. En bundel de beperkte capaciteit, die er ook op dit gebied is, vanuit de 
gemeenten en regio’s voor een sterke aanpak.

7. Uitstel evaluatie vrijetijdseconomie
Afgesproken is dat in de het Boss-overleg van 8 maart afspraken gemaakt worden over de evaluatie 
van de positie van de Vrijetijdseconomie (VTE) binnen Twente Board (TB) en in relatie tot haar 
huidige positie binnen het Recreatieschap.

Toelichting:
• Tijdens het vormgeven van de Twenteboard en benoemen van thema's waarop de Twenteboard 

zich zou moeten richten, is het onderwerp VTE nadrukkelijk genoemd. 
• Dit omdat deze sector een aanzienlijk onderdeel uitmaakt van de Twentse economie (ca. 19.000 

banen, 6% Bruto Twents Product en 3,5 miljoen overnachtingen)
• Twenteboard werd gezien als de plek waar het belang/impact van deze sector het beste te 

borgen is.
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In de opstartfase heeft Twenteboard aangegeven onvoldoende aandacht te kunnen schenken aan dit 
thema. Binnen de Boss is toen besloten om voor de periode van een jaar de taak te beleggen bij het 
Recreatieschap en na een jaar te beoordelen wat de definitieve landingsplaats zou moeten worden.

Voorstel: uitstel van de evaluatie om de volgende redenen:
• Er is pas sinds korte tijd een nieuwe (interim) directeur aangesteld bij het Recreatieschap. Hij 

heeft aangegeven het nu nog te vroeg te vinden om goed te kunnen evalueren. Hij heeft zich nog 
onvoldoende een goed beeld kunnen vormen.

• Ook is er recent een nieuw bestuur aangesteld en ook zij vinden dat een evaluatie nu nog te 
vroeg komt. Ook zij hebben zich nog onvoldoende een beeld kunnen vormen over de huidige en 
eventueel gewenste situatie.

• Het is inmiddels maart en voordat de evaluatie in gang is gezet zijn wij sowieso een paar weken 
verder. Bestuurlijke afronding zal naar alle waarschijnlijkheid niet eerder zijn dan na de zomer. Er 
is afgesproken een jaar na het in werking treden ook de Bestuursovereenkomst te evalueren. Dit 
combineren zou, gezien het tijdspad, logisch zijn.

Voorgesteld wordt dan ook de positie van de VTE te betrekken bij de brede evaluatie van de 
Bestuursovereenkomst eind dit kalenderjaar zodat Boss en directie en bestuur van het 
Recreatieschap zich ook een goed beeld hebben kunnen vormen en een goede bijdrage kunnen 
leveren aan de evaluatie en mogelijke opties voor de toekomst.

Advies: instemmen. Wethouder Van der Ham is als voorzitter van het Recreatieschap gekend in dit 
voorstel. Het is volstrekt helder dat er eerst een helder beeld moet zijn bij zowel BOSS als 
Recreatieschap om de evaluatie goed uit te kunnen voeren. Het samenvallen met de evaluatie van de 
Bestuursovereenkomst is dan een mooie bijkomstigheid.

KANTTEKENINGEN
Eventuele kanttekeningen worden bij de agendapunten benoemd.

UITVOERING
Wethouder Van der Ham neemt namens de gemeente Twenterand deel aan de vergadering van het
BOSS Twente van 8 maart 2023.

FINANCIËN
Dit besluit heeft geen financiële consequenties.

COMMUNICATIE
Dit wordt bekend gemaakt via de openbare besluitenlijst.

PORTEFEUILLE
Economie




